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Abstract (en)
Process for producing manganese-containing phosphate coatings on metal surfaces, in particular steel, galvanized steel, aluminium and/or
aluminium alloy or aluminium-steel composite surfaces, by spraying or spray dipping with an aqueous solution containing: 0,8 to 1,4 g/l of Zn<2+>,
0,6 to 2,0 g/l of Mn<2+>, 0,3 to 1,4 g/l of Ni<2+>, 10 to 25 g/l of PO4<3->, 2 to 10 g/l of NO3<->, 0,2 to 1,0 g/l of F<-> and as an accelerator for the
phosphate precipitation 0,04 to 0,12 g/l of NO2<->, 0,6 to 2,0 g/l of ClO3<-> and/or 0,2 to 1,0 g/l of sodium-3-nitrobenzolsulphonate. The free acid
content is adjusted to 1.4 to 1.8 and the solution has a total acid content of 18 to 30.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Erzeugung von manganhaltigen Phosphatschichten auf Oberflächen aus Stahl, verzinktem Stahl, Aluminium
und/oder ihren Legierungen oder Aluminium-Stahl-Verbundwerkstoffen durch Spritzen oder Spritztauchen mit einer wäßrigen Lösung, enthaltend
0,8 bis 1,4 g/l Zn²<+>, 0,6 bis 2,0 g/l Mn²<+>, 0,3 bis 1,4 g/l Ni²<+>, 10 bis 25 g/l PO4³<->, 2 bis 10 g/l NO3<->, 0,2 bis 1,0 g/l F<-> und als
Beschleuniger der Phosphatabscheidung 0,04 bis 0,12 g/l NO2<->, 0,6 bis 2,0 g/l ClO3<-> und/oder 0,2 bis 1,0 g/l Natrium-3-nitrobenzolsulfonat,
wobei der Gehalt an freier Säure auf 1,4 bis 1,8 Punkte eingestellt wird und die Lösung einen Gesamtsäuregehalt von 18 bis 30 aufweist.
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